

Міністерство освіти і науки України
Сумський національний аграрний університет
Наукова бібліотека

Сумський НАУ на шпальтах періодичних видань

(до 40-річчя університету)

Ретроспективний бібліографічний показник

Суми – 2017

Укладач: Г. І. Комликова, к.і.н., директор наукової бібліотеки СНАУ.

Сумський НАУ на шпальтах періодичних видань (до 40-річчя університету) :
ретроспективний бібліограф. показник / уклад. :
Г. І. Комликова. – Суми, 2017. – 57 с.

Показник містить відомості про публікації на шпальтах періодичних видань України, в яких іде мова про досягнення та проблеми університету, що і формує імідж закладу. За статтями можна прослідкувати етапи становлення вишу.

Видання розраховане на широкий загал читацької аудиторії і в першу чергу для тих, хто цікавиться історією нашого університету.

Час тече невинно і безперервно, але ми звикли зупинятися на круглих ювілейних датах. Зупинятися і аналізувати пройдений шлях.

Кожен ювілей – це, безумовно, важлива подія в житті. Це аналітичний погляд у минуле, це закладання підґрунтя для подальшого прогресивного розвитку, підвищення професіоналізму. Ювілей – це осмислення сучасного і планування майбутнього. 40-річний ювілей – це вік незначний, але 40 років досвіду та знань надають впевненості.

Напередодні 40-річчя нашого університету варто озирнутися в історію минулих років, де залишено багато незабутніх і хвилюючих моментів і спробувати зрозуміти про що мріялось і думалось тоді, як розбудовувалась наша alma mater, з чим були пов'язані надії і сподівання тих, хто працював і тих, хто навчався. Бо тільки пам'ятаючи минуле, враховуючи його досвід, можна впевнено йти в майбутнє.

Сьогодні, перетнувши 40-річний рубіж, нам є про що згадати. З яких маленьких цеглинок будувалась наша alma mater, які події відбувалися, як зростала наука, – про все це можна дізнатися не лише зі спогадів людей, які стояли на початку створення вишу, але і прочитавши статті, що

друкувалися на шпальтах періодичних видань і є в бібліотеках нашого міста.

Метою даного покажчика є спроба зібрати публікації про наш університет, що висвітлювалися в пресі. Основним джерелом відомостей були періодичні видання, які зберігаються в бібліотеці СНАУ та обласній науковій бібліотеці

Під час укладання покажчика «Сумський НАУ на шпальтах періодичних видань» було проведено значну роботу: бібліографічний розшук, перевірка та уточнення бібліографічних описів.

Покажчик побудований за хронологічним принципом, в хронологічних межах з 1977 до 2017 рр. Статті в межах року подані в алфавітному порядку.

1977

1. Бабенко В.
Філіал інституту в Сумах / В. Бабенко // Сільські вісті.
– 1977. – 14 вересня.
*У Сумах відкрили філіал Харківського
сільськогосподарського інституту
ім. В. В. Докучаєва.*
2. Нат В.
Про відкриття філіалу Харківського
сільськогосподарського інституту ім. В. Докучаєва в
Сумах / В. Нат // Радянська освіта. – 1977. – 3 серпня.
3. Стеценко В.
В добру путь! Відкриття в Сумах філіалу
сільськогосподарського інституту / В. Стеценко // *Ленінська правда.* – 1977. – 2 жовтня.

1978

4. Липовської А.
Становлення філіалу / А. Липовської // Радянська
освіта. – 1978. – 20 вересня.
*Про Сумський філіал Харківського сільсько-
господарського інституту ім. В. В. Докучаєва.*
5. Нестеренко П.
Містечко для студентів / П. Нестеренко // Радянська
Україна. – 1978. – 26 серпня.
*Про розбудову Сумського філіалу Харківського
сільськогосподарського інституту
ім. В. В. Докучаєва.*

1981

6. Брюховецький І.
Кадри для села : [готує філіал Харківського
сільськогосподарського інституту ім. В. В. Докучаєва] /
І. Брюховецький // *Ленінська правда.* – 1981. –

10 лютого.

7. Василевська Л.
Перший випуск [відбувся у Сумському філіалі Харківського сільськогосподарського інституту ім. В. В. Докучаєва] / Л. Василевська // Ленінська правда. – 1981. – 26 липня.
8. Кохтенко О.
Ленінський стипендіат / О. Кохтенко // Ленінська правда. – 1981. – 17 листопада.
Микола Яценко – студент Сумського філіалу Харківського сільськогосподарського інституту ім. В. В. Докучаєва, – став Ленінським стипендіатом!
9. Сапожников Г.
Село чекає фахівців / Г. Сапожников // Спортивна газета. – 1981. – 4 квітня.
Про заняття спортом в Сумському філіалі Харківського сільськогосподарського інституту ім. В. В. Докучаєва.
10. Сапожников Г.
Студентський гарт / Г. Сапожников // Ленінська правда. – 1981. – 14 лютого.
Про успіхи спортклубу Сумського філіалу Харківського сільськогосподарського інституту ім. В. В. Докучаєва під керівництвом Дворського Я. І.

1982

11. Вести отовсюду // Известия. – 1982. – 7 августа.
Факультет молодого спеціаліста на суспільних засадах відкрився в Сумському філіалі Харківського сільськогосподарського інституту ім. В. В. Докучаєва.
12. Вороненко М.
Студентський коровай / М. Вороненко // Радянська освіта. – 1982. – 20 серпня.

*Про роботу студентського загону «Урожай-82»
Сумського філіалу Харківського
сільськогосподарського інституту
ім. В. В. Докучаєва.*

Перший випуск : [у Сумському філіалі Харківського
сільськогосподарського інституту ім. В. В. Докучаєва]
// Радянська Україна. – 1982. – 2 лютого.

1984

13. Аудиторія – заповідник // Радянська освіта. – 1984. – 20 липня.

*Творчою лабораторією студентів Сумського філіалу
Харківського сільськогосподарського інституту
ім. В. В. Докучаєва став заповідник «Банний яр» біля
с. Юнаківка Сумського району.*

14. Нестеренко П.
Ваговиті бульби / П. Нестеренко // Радянська Україна.
– 1984. – 18 вересня.

*У навчально-дослідному господарстві Сумського
філіалу Харківського сільськогосподарського
інституту ім. В. В. Докучаєва виростили високий
урожай картоплі.*

15. Нестеренко П.
Трудовий гарт / П. Нестеренко // Радянська Україна. –
1984. – 22 вересня.

*Про студентів Сумського філіалу Харківського
сільськогосподарського інституту
ім. В. В. Докучаєва.*

1985

16. Вороненко М.
Ферми чекають умілих / М. Вороненко // Молодь
України. – 1986. – 5 грудня.

*Трудовий семестр студентів Сумського філіалу
Харківського сільськогосподарського інституту*

ім. В. В. Докучаєва в господарствах Сумщини.

17. Голоха В.
Відчути себе господарем / В. Голоха // Ленінська правда. – 1985. – 24 серпня.
Про студентські загони Сумського філіалу Харківського сільськогосподарського інституту ім. В. В. Докучаєва.
18. Сакира В.
Скучать не приходится / В. Сакира // Комсомольское знамя. – 1985. – 20 августа.
Про заняття спортом у Сумському філіалі Харківського сільськогосподарського інституту ім. В. В. Докучаєва.

1987

19. Липовський А.
Турботи наймолодшого: вища школа: кроки перебудови / А. Липовський // Радянська освіта. – 1987. – 4 вересня.
Про збільшення студентської сім'ї у філіалі ХСГІ ім. В. Докучаєва в умовах переходу до вищої школи.

1989

20. На орендній основі освоюють госпрозрахунок в учбовому господарстві // Вперед. – 1989. – 14 вересня.
Про впровадження наскрізного госпрозрахунку на орендній основі в навчальному господарстві СФ ХСГІ ім. В. Докучаєва.
21. Новий будівельний факультет // Ленінська правда. – 1989. – 28 липня.
У СФ ХСГІ ім. В. Докучаєва відкрився новий факультет.

1991

22. Кохан А.
Запасний варіант / А. Кохан // Добрий день. – 1991. – 12 січня. – С. 3.

Про можливості збільшення прибутків до бюджету Сумського СГІ.

1994

23. Назарина Л.
Раз картошка, два картошка / Л. Назарина // Деловые новости. – 1994. – 7 июня. – С. 15.

Про нові сорти картоплі, виведені вченими-селекціонерами Сумського СГІ.

1995

24. Власенко Н.
Незвичайна школа / Н. Власенко // Сумщина. – 1995. – 8 лютого. – С. 1.

При Сумському СГІ відкрито заочну сільськогосподарську школу.

1997

25. Брюховецький І.
Наші кроки / І. Брюховецький // Новина. – 1997. – 25 грудня. – С. 2.

СДАУ святкує своє 20 річчя.

26. В'ячеслав Каіпецький, віце-президент Міжнародного фонду розвитку сільського господарства України:
«Наш фонд надасть допомогу університету» // Новина. – 1997. – 25 грудня. – С. 1.

27. Даниленко Н.
«Ми доросли до університету» / Н. Даниленко // Добрий день. – 1997. – 26 грудня. – С. 4.

Інтерв'ю з проректором університету, академіком Академії економічних наук, заслуженим діячем освіти України, професором І. М. Брюховецьким.

28. Конотопець В.
У сумах – вуз нового рівня / В. Конотопець // Червоний промінь. – 1997. – 18 липня.
Про створення СДАУ на базі СГІ.
29. Олександренко Н.
Створена вчена рада / Н. Олександренко // Новина. – 1997. – 25 грудня. – С. 3.
При СДАУ створена спеціалізована вчена рада для присудження наукового ступеня кандидата економічних наук.
30. Прасол В.
Без відриву від виробництва / В. Прасол // Новина. – 1997. – 25 грудня. – С. 2.
Декан розповідає про факультет заочного навчання в СДАУ.
31. Ректор університету Олександр Царенко: «Новий статус – вища відповідальність» // Новина. – 1997. – 25 грудня. – С. 1.
32. Слово – деканам факультетів // Новина. – 1997. – 25 грудня. – С. 2.
Про факультети СДАУ.

1998

33. Барков А.
Новосельє в аграрному університеті / А. Бардаков // Данкор. – 1998. – 4 січня. – С. 5.
34. Гноевая Н.
Аграрний університет по-прежньому в епіцентрі уваги / Н. Гноевая // Сумське обозрение. – 1998. – 30 січня. – С. 3.
35. Гноевая Н.
Попытки обойти минорные мотивы / Н. Гноевая // Данкор. – 1998. – 23 октября. – С. 8.
Розмова з проректором СДАУ В. М. Кабанцем.

36. Егоров А.
Противостояние / А. Егоров // Сумское обозрение. – 1998. – 16 января. – С. 5.
СДАУ і банківська академія: боротьба за приміщення.
37. Злет і падіння бурьонки: 1894-1998 рр. Бесіда з проректором Сумського державного аграрного університету, кандидатом наук В. Ладикою // Панорама Сумщини. – 1998. – 19 березня. – С. 4-5.
38. Зозуля В.
Стена: по обе стороны баррикад агрономы и банкиры / В. Зозуля
// Предприниматель. – 1998. – 16 января. – С. 1-4.
// Новина. – 1998. – 15 січня. – С. 1.
СДАУ і банківська академія: боротьба за приміщення.
39. Климов П.
«Власть для них волшебная палочка, которую они используют для личного блага» / П. Климов // Позиция (Сумы). – 1998. - № 2, июль. – С. 2.
Інтерв'ю з О. Царенком, ректором СДАУ.
40. Луговський К.
Кузня кадрів / К. Луговський // Діалог. – 1998. – 2 січня. – С. 4.
Сумському ДАУ – 20 років.
41. Нестеренко Е.
С ломом и кувалдой / Е. Нестеренко // Факты. – 1998. – 11 февраля.
Студенти СДАУ зайняли свої аудиторії, які були забрані Академією банківської справи.
42. Прес-центр Аграрного університету // Суми і сумчани. – 1998. – 26 листопада. – С. 1.
43. Расширяются внешние связи // Данкор. – 1998. – 23 октября. – С. 8.

У міжнародній науковій конференції в Києві брала участь делегація СДАУ.

1999

44. Барков А.
Сельхозтехникумы объединяются с аграрным университетом / А. Бардаков // Данкор. – 1999. – 6 мая. – С. 4.
28 квітня в СДАУ відбулася науково-методична конференція, присвячена розвитку системи ступеневої аграрної освіти.
45. Величко В.
Земля хоче мати хазяїна, а село – господаря / В. Величко // Сумщина. – 1999. – 20 серпня. – С. 2.
Голова облдержадміністрації В. Щербань зустрівся з випускниками СДАУ, які стажувалися у керівників ряду сільгосп підприємств.
46. Відкрився новий факультет // Суми і сумчани. – 1999. – 11 березня. – С. 2.
У СДАУ відкрито факультет харчових технологій.
47. Даниленко Н.
Олександр Царенко: «Наші випускники мають бути інтелегентними не тільки в селі, а й у будь-якому Парижі» / Н. Даниленко // Добрий день. – 1999. – 16 вересня. – С. 5.
Бесіда з ректором СДАУ О. Царенком.
48. Даниленко Н.
Я б в аграрії пішов / Н. Даниленко // Добрий день. – 1999. – 15 липня. – С. 3.
Про ректора СДАУ О. Царенка.
49. Климко І.
«Якщо здібний – йди...» / І. Климко // Червоний промінь. – 1999. – 8 липня. – С. 2.
Про перспективи навчання в СДАУ.

50. Коломацький А. І.
Кембрідж знає наших / А. Коломацький // Вісник : газета Сумського ДАУ. – 1999. – № 20, 30 грудня. – С. 3.
Шандиба Олександр Борисович – завідувач кафедри охорони праці – номінант на звання «Людина року-2000» за даними Кембріджського міжнародного біографічного центру.
51. Мозговая И.
10 тисяч гривень – випускнику вуза / И. Мозговая // Ваш шанс. – 1999. – 8 юлія. – С. 33.
Про експеримент, який проводять у СДАУ.
52. Петленко М.
Хто вчиться на «відмінно» / М. Петленко // Сумщина. – 1999. – 20 березня. – С. 1.
Студентка СДАУ Поліна Геєнко отримуватиме іменну стипендію Президента України.
53. Почесне звання «Заслужений діяч науки і техніки України» присвоєно Гончарову Миколі Дем'яновичу – завідувачу кафедри селекції та насінництва СДАУ : Указ Президента України // Сумщина. – 1999. – 2 жовтня. – С. 1.
54. Савченко В.
У Сумах є чого повчитися / В. Савченко // Сумщина. – 1999. – 29 вересня. – С. 2.
// Данкор. – 1999. – 7 жовтня. – С. 2, 25.
// Сумщина. – 1999. – 6 жовтня. – С. 1.
СДАУ став базою для проведення наради Міністерства агропромислового комплексу України.
55. Сумських дослідників високо оцінили в Аграрній академії наук // Добрий день. – 1999. – 15 січня. – С. 3.
СДАУ одержав 9,3 бали за 10-бальною шкалою за науковий та методичний рівень наукових досліджень.

56. Царенко О.
Аграрна освіта – запорука відродження села /
О. Царенко // Голос часу. – 1999. – 16 липня. – С. 2.
57. Что мы едим, если есть что есть
// Медицина и здоровье. – 2000. – 6 января. – С. 1,3.
// Суми і сумчани. – 1999. – 30 грудня.
*Нотатки з міжнародної науково-практичної
конференції «Економічні проблеми виробництва і
використання екологічно чистої продукції АПК», яка
відбулася на базі СДАУ.*

2000

58. Архітектори будуть свої // Сумщина. – 2000. –
16 грудня. – С. 1
*У СДАУ планується відкрити факультет
архітектури.*
59. Вейсберг Б.
Есть в Сумах факультет айболитов! / Б. Вейсберг //
Медицина и здоровье. – 2000. – 16 марта. – С. 1,2.
*Бесіда з деканом факультету ветеринарної
медицини СДАУ М. М. Калашником.*
60. Гальченко В. В.
Буде і у нас дорадництво / В. В. Гальченко // Вісник :
газета Сумського ДАУ. – 2000. – № 10, 2 червня. –
С. 2.
*Вчені СДАУ ведуть пошукові роботи з використання
біотехнологічних продуктів у раціонах тварин.*
61. Геренко С.
Добре бачить тільки серце / С. Геренко, В. Савченко //
Сумщина. – 2000. – 29 січня. – С. 1,3.
Розмова з ректором СДАУ О. Царенком.
62. Геренко С.
У стилі XXI століття / С. Геренко // Сумщина. - 2000. -
23 вересня. - С. 1.

Відкрито новозбудований головний корпус СДАУ.

63. Коломацький А.
Своєчасний крок / А. Коломацький, В. Савченко // Вісник : газета Сумського ДАУ. – 2000. – № 18, 30 листопада. – С. 3.
У СДАУ створено новий факультет – факультет харчових технологій.
64. Маркелова А.
«Аустрофі» прописуються в Сумах / А. Маркелова // Сумщина. – 2000. – 1 липня. – С. 1.
Про відкриття представництва австрійської фірми «Аустрофі» на базі державного аграрного університету.
65. Нестеренко П.
Землі потрібен господар / П. Нестеренко // Урядовий кур'єр. – 2000. – 15 лютого. – С. 8.
Про будні СДАУ.
66. Почесною грамотою Кабінету Міністрів України з врученням пам'ятного знака нагороджено ректора СДАУ О. М. Царенка // Сумщина. – 2000. – 11 лютого. – С. 1.
67. Сад Кохановського // Новина. – 2000. – 30 березня. – С. 2.
Бесіда з доцентом, завідувачем кафедри ботаніки СДАУ В. М. Кохановським.
68. Школяренко Ю.
Америка нам допоможе / Ю. Школяренко // Ваш шанс. – 2000. – 23 марта.
*// Добрий день. – 2000. – 23 березня. – С. 2.
// Панорама. – 2000. – 23-29 марта. – С. 3.
// Суми і сумчани. – 2000. – 23 березня. – С. С. 2.
Про робочу поїздку ректора СДАУ О. М. Царенка до США.*
69. Что мы едим, если есть что есть

// Медицина и здоровье. – 2000. – 6 января. – С. 1,3.
//Суми і сумчани. – 1999. – 30 грудня.

Нотатки з міжнародної науково-практичної конференції «Економічні проблеми виробництва і використання екологічно чистої продукції АПК», яка відбулася на базі СДАУ.

2001

70. Високий статус – висока відповідальність // Вісник СНАУ. – 2001. – 1 вересня. – С. 1
- Підписаний Указ Президента України про надання статусу національного Сумському державному аграрному університету.*
71. Жежера В.
Діюча модель іншої України / В. Жежера, В. Жмурков // Голос України. – 2001. – 13 лютого. – С. 10-11.
- Про СНАУ.*
72. Жмайлов В. М.
Школа «Власної справи» / В. М. Жмайлов // Вісник : газета Сумського НАУ. – 2001. – № 20, 29 грудня. – С. 2.
- Школа надає слухачам поглиблену практичну підготовку до роботи в умовах ринку.*
73. Знанская Я.
Жертвуйте на компьютеры. Уроки благотворительности для студентов аграрного университета / Я. Знанская // Панорама. – 2001. – 8-14 марта. – С. 3.
74. Кузьменко А.
До національного аграрного університету за досвідом / А. Кузьменко // Діалог. – 2001. – 14 вересня. – С. 1,2.
- У 2002 році вуз відзначатиме своє 25-річчя.*
75. На арені – майбутнє України // Діалог. – 2001. – 1 червня. – С. 1, 4.

У СДАУ відбувся III Всеукраїнський зліт «Лідери АПК XXI століття».

76. Нестеренко П.
Господаря видно по подвір'ю / П. Нестеренко // Урядовий кур'єр. – 2001. – 4 серпня. – С. 13.
СДАУ сьогодні.
77. Потенціал наукової роботи // Вісник : газета Сумського ДАУ. – 2001–
№ 3, 9 лютого. – С. 1, 3.
№ 4, 23 лютого. – С. 1, 3.
№ 5, 16 березня. – С. – 1, 2.
№ 6, 30 березня. – С. 1, 2.
№ 7, 13 квітня. – С. 1, 3.
Про науково-дослідну роботу в університеті розповідають декани факультетів.
78. Савченко В.
Скільки господарюєш, стільки і вчиш / В. Савченко // Сумщина. – 2001. – 11 серпня. – С. 2.
Розмова з к.е.н., доцентом Г. М. Головком з приводу створення факультету післядипломної освіти і підготовки кадрового резерву СДАУ.
79. Указом Президента України Сумському державному аграрному університету надано статус «національний» // Новина. – 2001. – 30 серпня. – С. 1.

2002

80. Акіменко А.
«Років через п'ять кожен українець буде мріяти навчатись у Сумському національному аграрному університеті» / А. Акіменко // Сумщина. – 2002. – 6 лютого. – С. 3.
81. Вертікова І.
Статус національного університету зобов'язує / І. Вертікова // Вперед. – 2002. – 9 лютого. – С. 2.

82. Вертіль О.
Навчально-дослідне господарства Сумського агроуніверситету стало по-своєму унікальним і виробничим, і науковим / О. Вертіль // Сумщина. - 2002. - 7 грудня. - С. 2.
83. Вовченко О.
Сумський аграрний університет національний по-справжньому / О. Вовченко // Добрий день. – 2002. – 7 лютого. – С. 1.
84. Дедулин Г.
Жертвенная красота / Г. Дедулин // Панорама. – 2002. – 23-30 октября. – С. А8-А9.
Про правила чистоти і порядку в СНАУ.
85. Олександр Царенко – за європейський вибір в політиці, економіці, освіті // Сумщина. – 2002. – 31 серпня. – С. 2.
Інтерв'ю з ректором, доктором економічних наук, професором, народним депутатом України О. Царенком про річницю СНАУ як національного університету.
86. Ректор Сумського національного аграрного університету Олександр Царенко удостоєний медалі імені Михайла Ломоносова // Сумщина. – 2002. – 1 березня. – С. 1.
87. Стасова Н.
Начальник Чукотки. Полгода назад Сумский аграрный университет получил статус национального / Н. Стасова // Панорама. – 2002. – 7-13 февраля. – С. А5.
88. Царенко О.
Сумському аграрному – у цьому році виповнюється чверть століття / О. Царенко // Новина. – 2002. – 21 лютого. – С. 2.

2003

89. Геренко С.
У Сумах знову обрали мера. Студентського /

- С. Геренко // Сумщина. - 2003. - 12 липня. - С. 3.
Студенти сумських вузів обрали студентським мером представника СНАУ Олександра Сергієнка.
90. Засяяла «Зірка вченого» // Урядовий кур'єр. – 2003. – 31 жовтня. – С. 7.
О. М. Царенка, ректора СНАУ нагороджено «Зіркою вченого» та присвоєно почесне звання «Заслужений діяч науки».
91. Кращі випускники Сумського агроуніверситету працюватимуть заступниками голів райдержадміністрацій // Сумщина. – 2003. – 26 лютого. – С. 1.
92. Олександр Царенко, ректор Сумського національного аграрного університету: «Сприяємо реформаторській політиці Президента та уряду України» // Губернатор. – 2003. - № 16. – С. 122-123.
93. Почесною грамотою Кабінету Міністрів України нагороджено Сумський національний аграрний університет // Сумщина. – 2003. – 25 жовтня. – С. 1.
94. Ректор СНАУ отримав високу нагороду церкви // Данкор. – 2003. – 17 вересня. – С. А2.
О. Царенко нагороджений орденом святого князя Володимира III ступеня.
95. Савченко В.
Храм науки і храм духовності / В. Савченко // Вісник : газета Сумського НАУ. – 2003. – № 14, 3 жовтня. – С. 1, 2.
На території Сумського НАУ спорудили храм в ім'я святої Валентини.
96. Саква А.
О пользе дальних странствий // Суми і сумчани. – 2003. – 22 травня. – С. 4-5.
Інтерв'ю з ректором СНАУ, народним депутатом України О. М. Царенком.

97. Ткаченко В.
У Європу із глибокими знаннями і знанням мов /
В. Ткаченко // Вісник Маловисторопського технікуму. –
2003. - № 2. – С. 1.
Про О. М. Царенка, ректора СНАУ.
98. Торопова Т.
Хочешь быть магистром – плати. Студенты СНАУ
недоумевают по поводу доплат, оплат и
добровольных взносов / Т. Торопова // Панорама. –
2003. – 11-18 июня. – С. А6.
99. У світлі «Софіївських зір» // Сумщина. – 2003. –
1 листопада. – С. 2.
*Участь студентів СНАУ у гала-концерті
Всеукраїнського фестивалю художньої
самодіяльності колективів ВНЗ «Софіївські зорі».*
100. Университетский центр в аграрном университете //
Панорама. – 2003. – 6-13 августа. – С. А2.

2004

101. 32-летний почетный профессор // Панорама. – 2004. –
17-24 марта. – С. А2.
*Начальник Сумського обласного управління
земельних ресурсів С. Бондаренко став почесним
професором СНАУ.*
102. Аграрный университет переходит под крышу
Министерства образования // Данкор. – 2004. –
28 июля. – С. А2.
103. Александр Царенко стал «почесним
землевпорядником» // Панорама. – 2004. – 17-
24 марта. – С. А2.
*Народний депутат О. Царенко нагороджений знаком
«Почесний землевпорядник України».*
104. Власова Н.
Джип как признак духовности / Н. Власова //

- Панорама. – 2004. – 22-29 сентября. – С. А.1.
*Про фінансові витрати благодійного фонду
 «Розвиток науки, освіти та духовності» СНАУ.*
105. Влаштуватися на роботу допомагає вуз // Сумщина. – 2004. – 8 грудня. – С. 1.
*Про співробітництво СНАУ і міського центру
 зайнятості.*
106. Геренко С.
 Сила партнерства в знаннях / С. Геренко // Сумщина.
 - 2004. - 13 травня. - С. 4.
*Про співпрацю СНАУ з навчальними закладами
 Польщі.*
107. Геренко С.
 Студентів екзаменує «модуль» / С. Геренко // Сумщина. - 2004. - 25 лютого. - С. 3.
*Інтерв'ю з проректором з навчальної роботи,
 доктором технічних наук, професором СНАУ
 Є. А. Лавровим про модульно-рейтингову систему
 навчання.*
108. Геренко С.
 Сумських вчених оцінює Санкт-Петербург / С. Геренко // Сумщина. - 2004. - 7 лютого. - С. 3.
*Команда науковців СНАУ здобула титули
 Міжнародної академії наук екології та безпеки
 життєдіяльності (м. Санкт-Петербурга).*
109. Дубовик О.
 Ректорат СНАУ руками студентів закидав яйцями
 опозицію та своє обличчя / О. Дубовик // Ярмарок. – 2004.- 16 вересня. – С. 1.
110. Красноплахта В.
 Перші ластівки / В. Красноплахта // Полісся. – 2004. – 25 травня. – С. 2.
Про факультет заочного навчання СНАУ.
111. Леонід Кучма: Мені завжди подобалося, коли вуз

функціонує як окреме містечко // Суми і сумчани. – 2004. – 4 березня. – С. 2.

Президент України відвідав СНАУ.

112. Миленко Л.
К лекарству должны прикасаться только образованные люди! На базе Сумского национального аграрного университета будут готовить фармацевтические кадры / Л. Миленко // Медицина і здоров'я. – 2004. – 18 листопада. – С. 1.
113. СНАУ розширюється до Донецька // Данкор. – 2004. – 10 листопада. – С. А5.
- Про створення навчально-консультативних пунктів СНАУ у деяких областях України.*
114. Ткач Л.
Будем жить и учиться по-новому? В двух общежитиях аграрного университета открыты компьютерные классы / Л. Ткач // Ваш шанс. – 2004. – 22 апреля. – С. 12а.
115. Університет, в якому можна навчатись і до закінчення школи // Освіта. – 2004. – 7-14 січня. – С. 4-8.
116. Царенко О.
«Наша мета – готувати фахівців світового рівня» / О. Царенко // Урядовий кур'єр. – 2004. – 14 квітня. – С. 10.

2005

117. Белая С.
Вуз против нардепа. Трудовой коллектив СНАУ не захотел извиниться перед Царенко / С. Белая // Панорама. – 2005. – 23-30 ноября. – С. А3.
- Нотатки з відкритого листа колективу СНАУ до народного депутата О. Царенка.*
118. Веснич А.
В СНАУ новый ректор / А. Веснич // Панорама. – 2005. – 20-27 апреля. – С. А2.
- У СНАУ пройшли вибори нового ректора. Ним став*

Володимир Ладика.

119. Веснич А.
Как живешь, аграрный? Бухгалтер СНАУ Тамара Черноусенко воюет с начальством и администрацией «рассадника демократии» / А. Веснич // Панорама. – 2005. – 16-23 февраля. – С. А4.
120. Веснич А.
Мені 13 минало... Почетный ректор СНАУ Александр Царенко продолжает оставаться самим собой / А. Веснич // Панорама. – 2005. – 9-16 февраля. – С. А6.
121. Веснич А.
Отработки отменены – заявил новый ректор аграрного университета Владимир Ладыка / А. Веснич // Панорама. – 2005. – 15-22 июня. – С. А11.
122. Веснич А.
Царенко – не ректор. Ректор-депутат уволен. Сбылась мечта сумских студентов / А. Веснич // Панорама. – 2005. – 23 февраля-2 марта. – С. А2.
123. Геренко С.
«Існує тільки один Бог – знання» / С. Геренко // Сумщина. - 2005. - 9 липня. - С. 3.
- Інтерв'ю з ректором СНАУ В. Ладикою.*
124. І свого навчаються, і чужого не цураються // Сумщина. – 2005. – 14 травня. – С. 1.
- Студенти СНАУ виїхали до м. Вайєнштефан (Німеччина) на виробничу практику.*
125. Костюк Р.
Ні – шантажу і дискредитації СНАУ! / Р. Костюк // Суми і сумчани. – 2005. – 28 жовтня. – С. 1.
- 25 жовтня 2005 р. студенти і викладачі СНАУ своїм мітингом оголосили протест діям колишнього ректора вузу О. Царенку.*
126. Плавинська С.
Не просто лабораторія... / С. Плавинська // Вісник :

газета Сумського НАУ. – 2005. – № 11, 11 жовтня. – С. 3.

У СНАУ працює науково-дослідна лабораторія з розробки та досліджень малогабаритних універсальних комплексів для переробки зернистих матеріалів.

127. Пятницький М.
За ректорство в СНАУ поборються 4 кандидата / М. Пятницький // Панорама. – 2005. – 13-20 апреля. – С. А2.

128. Пятницький М.
СНАУ головитися к виборам ректора / М. Пятницький // Панорама. – 2005. – 30 марта-6 апреля. – С. А2.

129. Студенти СНАУ заявили про себе у Львові // Сумщина. – 2005. – 29 квітня. – С. 1.

На базі НУ «Львівська політехніка» відбувся II етап Всеукраїнської студентської олімпіади з міжнародної економіки, де студенти СНАУ – номінанти олімпіади та переможці.

130. У СНАУ новий ректор // Сумщина. - 2005. - 27 квітня. - С. 1.

131. У Сумах сумувати не доводиться // Персонал плюс. – 2005. - № 5. – С. 8.

Про фінансові зловживання у СНАУ.

132. Федорина А.
Де наш мільйон? / А. Федорина // Україна молода. – 2005. – 20 жовтня. – С. 9.

Сумська молодь вимагає об'єктивного розслідування у справі фонду «Україна».

133. Федорина А.
«Царенко, віддай мільйон!» / А. Федорина // Україна молода. – 2005. – 17 грудня. – С. 8

*Про діяльність колишнього ректора СНАУ
О. Царенка.*

134. Ханін С.
«Гордіїв вузол» з аграрним присмаком / С. Ханін // Сумщина. – 2005. – 2 листопада. – С. 2.
Ректор СНАУ В. Ладика відзвітував за 6 місяців своєї роботи перед трудовим колективом.

2006

135. Вовченко Е.
Картинки сумського зоосада / Е. Вовченко // Ваш шанс. – 2006. – 20 сентября. – С. 17а.
Про зоосад, що діє в СНАУ.
136. Вовченко Е.
Картофельный мастер-класс / Е. Вовченко // Ваш шанс. – 2006. – № 16, 22 апреля. – С. 17а.
У СНАУ пройшов 1-й майстер-клас з вирощування картоплі.
137. Геренко С.
У гості – з творчими подарунками / С. Геренко // Сумщина. – 2006. – 10 червня. – С. 3.
Про співпрацю СНАУ з Вармінсько-Мазурським університетом Польщі.
138. Запара с.
Міжнародна конференція «Аграрний форум-2006» / С. Запара // Право України. – 2006. – № 12. – С. 129-130.
Про конференцію, що відбулася в СНАУ з метою вдосконалення і розвитку міжнародного співробітництва вчених і виробників в аграрному секторі.
139. Кривец А.
Виртуальная реальность / А. Кривец // Панорама. – 2006. – 25 октября-14 ноября. – С. А4.
У СНАУ вводять нові форми навчання: платні інформаційно-поліграфічні послуги.

140. Міщенко А.
СНАУ між «вчора» і «сьогодні» / А. Міщенко // В двох словах. – 2006. – 13 квітня. – С. А4.
Про навчання за часів О. Царенка та часів В. Ладики з листа студента СНАУ.
141. Мовчан О.
Інженерно-технологічний факультет: згадуємо минуле, віримо у майбутнє / О. Мовчан // Вісник Сумського НАУ. – 2006. – № 10, 16 листопада. – С. 6.
142. Мовчан О.
Біолого-технологічний факультет: спогади та перспективи / О. Мовчан // Вісник Сумського НАУ. – 2006. – № 11, 22 грудня. – С. 6.
143. Мовчан О.
Як це було: на початку великих звершень... / О. Мовчан // Вісник Сумського НАУ. – 2006. – № 7, 21 липня. – С. 6.
Спогади про становлення нашого університету.
144. От СНАУ отпочковался институт // Данкор. – 2006. – 4 октября. – С. А4.
У СНАУ відкрили інститут економіки та менеджменту.
145. Ректор-селекционер: Владимир Ладыка – доктор сельскохозяйственных наук профессор, ректор СНАУ, 43 года // Панорама. – 2006. – февраль. – С. 28. – (Спецпроект).
146. Членство України в НАТО: долаємо міфи – будуємо нове майбутнє // Економічний часопис-XXI. – 2006. – № 1/2. – С. 18-19.
Під такою назвою відбувся круглий стіл на базі СНАУ за підтримки Центру інформації і документації НАТО в Україні. Захід був організований Інститутом трансформації суспільства.

2007

147. Аграрне майбутнє формуватимуть професіонали // Сумщина. - 2007. - 18 травня. - С. 2.
СНАУ відзначив 30-річчя з часу заснування.
148. Вертіль О.
На ярмарку аграрні вакансії / О. Вертіль // Урядовий кур'єр. - 2007. - 11 грудня. - С. 10.
На базі СНАУ пройшов регіональний навчально-практичний семінар з питань техніки пошуку роботи та працевлаштування випускників навчальних закладів сільськогосподарського профілю.
149. Вертіль О.
Сумський Версаль святкує ювілей / О. Вертіль // Урядовий кур'єр. - 2007. - 12 червня. - С. 12.
СНАУ святкує своє 30-річчя.
150. Мовчан О.
Юридичний факультет – наймолодший в СНАУ / О. Мовчан // Вісник Сумського НАУ. - 2007. - № 4, 24 квітня. - С. 6.
151. Суярко Е.
Бег по кругу. Студенты СНАУ снова протестуют против заключения договоров о предоставлении информационно-полиграфических услуг / Е. Суярко // Панорама. - 2007. - 19-26 декабря. - С. А7.
152. Шаг к европейскому образованию // Данкор. - 2007. - 25 апреля. - С. А8.
До 30-річчя заснування СНАУ.

2008

153. Вертіль О.
Допомагаючи бізнесу, держава допомагає собі / О. Вертіль // Сумщина. - 2008. - 19 липня. - С. 3.
На базі СНАУ пройшла міжнародна науково-практична конференція «Світовий та вітчизняний

досвід підтримки розвитку підприємництва».

154. Вертіль О.
Наука аграрної допомоги / О. Вертіль // Сумщина. - 2008. - 17 жовтня. - С. 1.
У СНАУ завершила свою роботу міжнародна науково-практична конференція «Аграрний форум-2008».
155. Поляков А.
Лицом к селу / А. Поляков // Панорама. – 2008. – 22-29 октября. – С. А2.
В СНАУ пройшла Міжнародна науково-практична конференція «Аграрний форум-2008».
156. Ребенко І.
Факультет запрошує на зустріч / І. Ребенко // Сумщина. - 2008. - 5 листопада. - С. 3.
Факультет механізації СНАУ святкує своє 30-річчя.
157. Студентов аграрного опросили о взятках // Данкор. – 2008. – 5 марта. – С. А11.
Опубліковані результати анонімного опитування студентів СНАУ.

2009

158. А ви поїдете на бал? // Сумщина. - 2011. - № 19, 16 лютого. - С. 4.
Про віденський бал у СНАУ.
159. Бойко Т.
Спеціалісти з ландшафтного дизайну СНАУ створюють красу навколо нас / Т. Бойко // Вперед. – 2009. – 3 липня. – С. 7.
160. Вертікова І.
"Формуємо систему європейської освіти" : [Інтерв'ю з ректором СНАУ В. І. Ладикою] / І. Вертікова // Сумщина. - 2009. - № 76/77, 17 липня. - С. 4.
161. Вертікова І.
Vivat, СНАУ! : у Сумському національному аграрному

університеті відбулась традиційна "Інавгурація - 2009-2010 навчального року" / І. Вертікова // Сумщина. - 2009. - № 96/97, 4 вересня. - С. 2.

162. Дачко Ю.
Ближче до успіху : "Ближче один до одного, ближче до успіху!" - під таким девізом на базі Сумського національного аграрного університету запрацював проект, що передбачає створення Міжнародного літнього табору для студентів "Ближче один до одного" / Ю. Дачко // Сумщина. - 2009. - № 82/83, 31 липня. - С. 4.
163. Допомогати людям і одночасно вчитися самим // Сумщина. - 2009. - № 126/127, 13 листопада. - С. 8.
При лабораторії практичного права юридичного факультету СНАУ для практичної підготовки студентів створена юридична клініка «Довіра».
164. Обрати якісну освіту - обрати життєвий успіх : у Сумському національному аграрному університеті відбувся День відкритих дверей // Сумщина. - 2009. - № 114/115, 16 жовтня.
165. Про відзначення державними нагородами України працівників підприємств, установ та організацій у Сумській області : Указ Президента України // Сумщина. - 2001. - № 95, 2 вересня. - С. 1.
Орден «За заслуги» III ступеня нагороджено ректора СНАУ В. І. Ладику.
166. Про призначення щорічних премій Президента України для молодих вчених у 2009 році : Указ Президента України // Сумщина. - 2009. - № 125, 11 листопада. - С. 1.
Науковцю СНАУ, кандидату біологічних наук Панченку С. М. призначена премія за цикл праць «Пріоритети охорони фіторізноманіття заповідних територій на популяційному, видовому та екосистемному рівнях (на прикладі Новгород-Сіверського Полісся).

167. СНАУ прийняв ювілейний фестиваль КВН : ювілейний п'ятий фестиваль Аграрної ліги КВН, участь у якому взяли команди понад двадцяти аграрних вузів із різних областей України, відбувся на сцені Сумського національного аграрного університету // Сумщина. - 2009. - № 122, 4 листопада. - С. 4.
168. Стегній І.
Приклад заощадливості / І. Стегній // В двух словах. – 2009. - № 9, 4 марта. – С. А5.
Про застосування енергозберігаючих технологій при модернізації старої газової котельні СНАУ.
169. Студенти і роботодавці: крок назустріч одне одному : У Сумському національному аграрному університеті відроджено традицію зустрічей студентів зі своїми майбутніми роботодавцями - керівниками районів, провідних господарств та організацій області. // Сумщина. - 2009. - № 137/138, 9 грудня. - С. 1.
170. Суярко Е.
Пойдем сажать картошку [в СНАУ провели мастер-класс по посадке картофеля] / Е. Суярко // Панорама. – 2009. – № 18, 29 апреля-6 мая. – С. А17.
171. У ритмі вальсу : у Сумському національному аграрному університеті відбувся Віденський бал // Сумщина. - 2009. - № 148/149, 30 грудня. - С. 8.
172. Фотіна Т. І.
Науково-дослідна робота в Сумському НАУ / Т. І. Фотіна // Вісник СНАУ. – 2009. - № 1, 26 січня. – С. 1,2.
173. Хвостенко Г.
Віват, Національний! / Г. Хвостенко // Сумщина. - 2009. - № 120/121, 30 жовтня. - С. 8.

2010

174. В Киеве отметили сумского ученого // Данкор. – 2010. - № 50, 15 декабря. – С. А7.
Кандидат ветеринарных наук, доцент СНАУ Ганна

Фотіна нагороджена премією Президента України.

175. Вертікова І.
Від закордонного стажування - до європейського майбутнього України / І. Вертікова // Сумщина. - 2010. - № 10/11, 22 січня. - С. 8.
176. Вертікова І.
Зустрічайте - це таланти СНАУ! / І. Вертікова // Сумщина. - 2010. - № 138/139, 3 грудня. - С. 8.
177. Вертікова І.
Польща - Австрія - СНАУ / І. Вертікова // Сумщина. - 2010. - № 109/110, 24 вересня. - С. 4.
178. Вертікова І.
Світанок студентського життя / І. Вертікова // Сумщина. - 2010. - № 100/101, 3 вересня. - С. 3.
У СНАУ відбулася церемонія посвяти першокурсників у студенти.
179. Вертікова І.
Стратегія для аграріїв / І. Вертікова // Сумщина. - 2010. - № 120, 20 жовтня. - С. 2.
180. Вертікова І.
Сьогодні практика - завтра успішна кар'єра / І. Вертікова // Сумщина. - 2010. - № 80/81, 16 липня. - С. 8.
181. Вертіль О.
Аграрний форум - 2010 / О. Вертіль // Сумщина. - 2010. - № 68, 16 червня - С. 3.
182. Вертіль, Олександр.
Стукайте у двері. І вам відчинять: У Сумському національному аграрному університеті діє ефективна система працевлаштування випускників / Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. - 2010. - № 156. - С. 27.
183. Денисенко А.
Бджільництво – поезія сільського господарства / А. Денисенко // В двух словах. – 2010. - № 34, 20 августа. – С. 1.

*Про одну із спеціалізацій навчання студентів СНАУ
«Бджільництво» та процес збирання меду взагалі.*

184. Економістів готують у СНАУ // Сумщина. - 2010. - № 74/75, 2 липня. - С. 4.
185. Інститут тваринництва та ветеринарної медицини СНАУ запрошує на навчання // Сумщина. - 2010. - № 65, 9 червня. - С. 3.
186. Їжа як основний фактор здоров'я та культури: у Сумському національному аграрному університеті нещодавно відкрили нову спеціальність «Технологія харчування» // В двух словах. – 2010. - № 11, 12 марта. – С. 13.
187. Квітка, Галина.
На селі бракує навіть кадрів, які вирішували б все / Галина Квітка // Голос України. - 2010. - № 206. - С. 5.
- Про кадрове забезпечення АПК та підготовку спеціалістів у СНАУ.*
188. Киба В.
В студенческой семье СНАУ – пополнение! / В. Киба // В двух словах. – 2010. - № 36, 3 сентября. – С. 7.
- У СНАУ пройшла церемонія посвячення у студенти.*
189. Киба В.
За юридичною допомогою – до клініки / В. Киба // В двух словах. – 2010. - № 37, 10 сентября. – С. 7.
- На базі юридичного факультету СНАУ відновлено роботу юридичної клініки «Довіра».*
190. Киба В.
Зодчий мечты / В. Киба // В двух словах. – 2010. - № 44, 29 октября. – С. 10.
- Пам'яті викладача СНАУ М. С. Галинського.*
191. Киба В.
СНАУ: свій у європейській освітній спільноті / В. Киба // В двух словах. – 2010. - № 39, 24 сентября. – С. 9.

СНАУ відвідала делегація з Польщі та Австрії.

192. Киба В.
Студентська гордість СНАУ / В. Киба // В двух словах.
– 2010. - № 48, 26 ноября. – С. 8.
У СНАУ відзначили Міжнародний день студента.
193. Ладыка стал академиком: ректор СНАУ и депутат
Сумского облсовета Владимир Ладыка был избран
действительным членом, академиком Национальной
академии аграрных наук Украины // Данкор. – 2010. –
№ 48, 1 декабря. – С. А3.
194. Ми кращі в Україні : на базі СНАУ відбувся
Всеукраїнський семінар-практикум заступників
директорів обласних еколого-натуралістичних
центрів, станцій юних натуралістів // Сумщина. - 2010.
- № 105, 15 вересня. - С. 1.
195. «Ми постійно розширюємо коло наших іноземних
партнерів» : Володимир Єфанов, завідувачий
сектором міжнародних стажувань відділу
міжнародного співробітництва СНАУ // Сумщина. -
2010. - № 10/11, 22 січня. - С. 8.
196. Мовчан О.
Інститут економіки і менеджменту СНАУ –
найпрестижніша економічна освіта / О. Мовчан //
В двух словах. – 2010. - № 31, 30 июля. – С. 8.
*Розмова з директором інституту економіки та
менеджменту СНАУ, к.е.н., доцентом
В. М. Жмайловим.*
197. Найкращі спортсмени - студенти СНАУ // Сумщина. -
2010. - № 25/26, 26 лютого. - С. 8.
198. Павлова Л.
Веретеневскому парку - новую жизнь : К концу года
специалисты СНАУ должны разработать проект его
реконструкции / Л. Павлова // Ваш шанс. - 2010. -
№ 47. - С. 21А.
199. Ректор СНАУ став академіком : ректора Сумського
національного аграрного університету , депутата

обласної ради Володимира Ладику обрано дійсним членом (академіком) Національної академії аграрних наук України за спеціальністю "Розведення та селекція" // Сумщина. - 2010. - № 138/139, 3 грудня. - С. 1.

200. Самсоненко Л.
Готова ли Украина накормить полмира? / Л. Самсоненко // В двух словах. – 2010. - № 25, 18 июня. – С. 4.
У СНАУ пройшла міжнародна науково-практична конференція «Аграрний форум-2010».
201. Сергеев В.
Серьезные игры в науку / В. Сергеев // Ваш шанс. – 2010. - № 37, 15 сентября. – С. 20,21а.
На базі СНАУ під час канікул діяли літні школи Малої академії наук з хімії і біології.
202. Смирнова Л.
Факультет пищевых технологий: быть первым быть лучшим : в Сумском национальном аграрном университете готовят будущих специалистов в сфере ресторанного бизнеса / Л. Смирнова // В двух словах. – 2010. - № 42, 15 октября. – С. 13.
203. Стегний И.
Человек, взрастивший вуз / И. Стегний // В двух словах. – 2010. – № 23,4 июня. – С. 10.
Інтерв'ю з першим ректором СНАУ, професором І. Брюховецьким.
204. У СНАУ навчаються справжні чоловіки : у Центрі студентського дозвілля Сумського аграрного університету відбувся традиційний щорічний конкурс "Містер СНАУ" // Сумщина. - 2010. - № 46, 21 квітня. - С. 4.
205. У СНАУ переймають європейський досвід : наука і практика // Сумщина. - 2010. - № 79, 14 липня. - С. 1.
206. Шовкун О.
Профессиональный подход к озеленению / О. Шовкун

// В двух словах. – 2010. - № 12, 19 марта. – С. 13.

*Бесіда з завідувачем кафедри садово-паркового і лісового господарства СНАУ, доцентом
Т. І. Мельник.*

2011

207. Бабинець К.
Університет, який відкриває світ / К. Бабинець // Сумщина . - 2011. - № 77/78, 16 липня. - С. 4.
208. Вертікова І.
СНАУ подарував сумчанам "щедру осінь" / І. Вертікова // Сумщина. - 2011. - № 114, 12 жовтня. - С. 4.
У Сумському національному аграрному університеті відбулось свято "Щедра осінь СНАУ".
209. Вертікова І.
Сумський аграрний зустрів весну / І. Вертікова // Сумщина. - 2011. - № 28/29, 11 березня. - С. 8.
210. Вертікова І.
Сьогодні стратегія - завтра успішна кар'єра / І. Вертікова // Сумщина. - 2011. - № 36, 30 березня. - С. 2.
У СНАУ відбувся Всеукраїнський навчально-практичний семінар- нарада з питань працевлаштування випускників вузу.
211. Вертіль О.
"Дружба - Нова" + СНАУ = обопільний успіх / О. Вертіль // Сумщина. - 2011. - № 126/127, 12 листопада. - С. 3.
212. Вертіль О.
Що потрібно випускнику-аграрію для успіху? / О. Вертіль // Сумщина. - 2011. - № 94/95, 27 серпня. - С. 4.
213. Вертіль Олександр.
Ключ від аграрних проблем / Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. - 2011. - № 38. - С. 10.

214. Володимир Ладика: «Даємо студентам найцінніші практичні знання» // Панорама. – 2011. - № 47, 16-23 листопада. – С. V4. – (Спецпроект: Вища школа).
215. Зимна У.
Де панує дух науки, там твориться велике... / У. Зимна // Вісник Сумського НАУ. – 2011. – № 5, 30 травня. – С. 3.
Про наукову діяльність СНАУ.
216. Змінити світ на краще // Панорама. – 2011. - № 47, 16-23 листопада. – С. V5. – (Спецпроект: Вища школа)
217. Інавгурація навчального року : [у Сумському національному аграрному університеті відбулось урочисте відкриття нового навчального року "Інавгурацією"] // Сумщина. - 2011. - № 97/98, 3 вересня. - С. 4.
218. Інтернаціональний СНАУ // Панорама. – 2011. - № 47, 16-23 листопада. – С. V5. – (Спецпроект: Вища школа)
Про святкування в СНАУ Дня незалежності Туркменістану.
219. Клочко, Анна.
Учеба не ради корочки / Анна Клочко // Ваш шанс. - 2011. - № 13. - С. 8.
Про працевлаштування випускників СНАУ.
220. Ладика В.
Реалії виробництва молока в приватному секторі / В. Ладика, Л. Калачевська, С. Гужвенко // Пропозиція. - 2011. - № 9. - С. 120-122.
221. Летова Л.
Более чем достойно : [в стенах студенческого клуба аграрного университета прошел конкурс «Мистер СНАУ-2011»] / Л. Летова // Ваш шанс. – 2011. - № 18, 4 мая. – С. 31А.
222. Литовченко Д.
Студент под надзором / Д. Литовченко // Панорама. –

2011. - № 5, 25 января-2 февраля. – С. А2.

*В.о. ректора СНАУ став Курило Микола Петрович.
Подається коротка біографічна довідка.*

223. Мовчан Л.
Разом зі СНАУ зробимо Сумщину зеленою! /
Л. Мовчан // Сумщина. - 2011. - № 118/119, 22 жовтня.
- С. 8.
224. Мовчан О.
Свято грації і вроди: У Сумському національному
аграрному університеті обрали королеву краси /
О. Мовчан // Сумщина. - 2011. - № 137/138, 10 грудня.
- С. 8.
225. Мовчан О.
СНАУ - виш інтернаціональний / О. Мовчан //
Сумщина. - 2011. - № 112/113, 8 жовтня. - С. 5.
226. Найкрасивіша в Україні // Панорама. – 2011. - № 47,
16-23 ноября. – С. V5. – (Спецпроект: Вища школа)
*Ксенія Блюмська, студентка СНАУ стала першою
студентською віце-міс України.*
227. Ольшанская Д.
Большая перемена / Д. Ольшанская // Данкор. – 2011.
- 20 апреля. – С. А5.
*На конференції трудового колективу СНАУ новим
ректором проголошено В. Ладику.*
228. Ольшанская Д.
Ладыку повторно выбрали ректором / Д. Ольшанская
// Данкор. – 2011. - № 46, 16 ноября. – С. А5.
229. Ольшанская Д.
Ректорский спаринг в СНАУ / Д. Ольшанская //
Данкор. – 2011. - № 27, 6 июля. – С. А4.
У СНАУ відбудуться вибори ректора.
230. Подарунок на колесах // Сумщина. – 2011. - № 14/15,
4 лютого. – С. 3.
Студенти СНАУ подарували університету новий

автобус «Еталон».

231. Про призначення В. Ладики заступником міністра аграрної політики та продовольства України : указ президента України від 28 грудня 2010 року // Сумщина. - 2011. - № 5, 12 січня. - С. 1.
232. Професії для життя // Панорама. – 2011. - № 47, 16-23 ноября. – С. V4. – (Спецпроект: Вища школа).
233. Ректором СНАУ обрано Володимира Ладику // Сумщина. - 2011. - № 126/27, 12 листопада. - С. 1.
234. Саенко Е.
Праздник мужества и креатива : [в Сумском национальном аграрном университете выбрали мистера СНАУ-2011] / Е. Саенко // Панорама. – 2011. - № 19, 4-11 мая. – С. А4.
235. Свято творчості та краси : [у Сумському національному аграрному університеті пройшла виставка-конкурс "Квіткова феєрія".] // Сумщина. - 2011. - № 100/101, 10 вересня.
236. СНАУ об'єднує молодь села : [на базі СНАУ відбувся Форум сільської молоді] // Сумщина. - 2011. - № 55/56, 21 травня. - С. 8.
237. СНАУ підчинили Табачнику // Данкор. – 2011. - № 50, 14 декабря. – С. А4
- СНАУ переходить у сферу управління Міністерства освіти і науки.*
238. Стипендіатки ЮНЕСКО із СНАУ стажувались у Польщі // Сумщина. - 2011. - № 71/72, 2 липня. - С. 4.
Стажування аспірантів СНАУ в Польщі.
239. Студентка СНАУ - переможниця конкурсу "Кращий студент року - 2011" // Сумщина. - 2011. - № 69/70, 25 червня. - С. 2.
240. Університет для студентів чи студенти для університету? // Панорама. – 2011. - № 47, 16-23 ноября. – С. V5. – (Спецпроект: Вища школа).

241. Фесенко В.
СНАУ: вибори отменяются... / В. Фесенко // Ваш шанс. – 2011. - № 28 13 июня. – С. 17а.
242. Якісна освіта - забезпечене майбутнє // Сумщина. - 2011. - № 66/67, 18 червня. - С. 8.

2012

243. Брюховецкий И. Н.
СНАУ, вперед! / Брюховецкий И. Н. // Вісник Сумського НАУ. – 2012. – № 4, квітень. – С. 3. – (До 35-річчя СНАУ).
244. Вертікова І.
Віват, СНАУ! : [Сумський національний аграрний університет урочисто відзначив своє 35-річчя] / І. Вертікова // Сумщина. - 2012. - № 49/50, 5 травня. - С. 1,2.
245. Вертікова І.
Від клубу юних фермерів - до відродження села / І. Вертікова // Сумщина. - 2012. - № 25/26, 3 березня. - С. 1,2.
- На базі СНАУ створено перший в Україні клуб юних фермерів.*
246. Вертікова І.
Від фундаментальних досліджень до практичних розробок / І. Вертікова // Сумщина. - 2012. - № 49/50, 5 травня. - С. 4.
- У СНАУ відбувся Міжнародний симпозіум "Аграрна освіта і наука в контексті розвитку АПК".*
247. Вертікова І.
Володимир Ладика : "2013-й стане роком потужного розвитку" / І. Вертікова // Сумщина. - 2012. - № 110, 26 грудня. - С. 11.
248. Вертікова І.
Злетілись юні фермери / І. Вертікова // Сумщина. - 2012. - № 96, 26 вересня. - С. 5.

На базі СНАУ пройшов 2-й зліт клубу юних фермерів «Сумщина».

249. Вертікова І.
Інновація від СНАУ - для сільської території : [на Сумщині, вперше в Україні, на базі СНАУ створено Міжрегіональний навчально-практичний центр розвитку сільських територій] / І. Вертікова // Сумщина. - 2012. - № 82, 8 серпня. - С. 4.
250. Вертікова І.
У СНАУ відбувся Форум сільської молоді / І. Вертікова // Сумщина. - 2012. - № 47/48, 28 квітня. - С. 1,2.
251. Від навчання - до розвитку сільської території // Сумщина. - 2012. - № 103, 7 листопада. - С. 4.
На базі СНАУ пройшов перший етап навчання учасників Міжрегіонального навчально-практичного центру розвитку сільських територій "Рідне село".
252. Володимир Лади́ка «Міжнародна діяльність – один з пріоритетів СНАУ» // Панорама. – 2012. - № 42, 10-17 октября. – С. V2-V3. – (Спецпроект: Вища школа).
253. Гончарук Н.
Кадровый вопрос / Н. Гончарук // Панорама. – 2012. - № 44, 24-31 октября. – С. А3.
Ярмарок професій пройшов у СНАУ.
254. Данько Ю.
Молодь упевнено йде в науку / Ю. Данько // Вісник Сумського НАУ. – 2012. – № 6, серпень. – С. 4.
255. День відкритих дверей став ще і ярмарковим // Сумщина. - 2012. - № 41/42, 14 квітня. - С. 8.
У СНАУ відбулося відразу два заходи - день відкритих дверей та продовольчий ярмарок.
256. Зустрічайте: це - ми! // Сумщина. - 2012. - № 103, 7 листопада. - С. 4.
У СНАУ відбувся конкурс художньої творчості першокласників.

257. Литовченко Д.
Владимир Ладыка: «На сумском рынке продается картофель, выведенный в СНАУ» / Д. Литовченко // Панорама. – 2012. - № 18, 25 апреля-2 мая. – С. А15.
258. Мовчан О.
Бал - це стиль життя! / О. Мовчан // Сумщина. - 2012. - № 22/23, 25 лютого. - С. 8.
У СНАУ втретє пройшов віденський бал.
259. Мовчан О.
Яскрава зірка "Sway" / О. Мовчан // Сумщина. - 2012. - № 52/53, 12 травня. - С. 8.
У СНАУ відбувся концерт гуртка бального танцю "Sway".
260. "Молодь все більше приваблюють спеціальності аграрного профілю" // Сумщина. - 2012. - № 1/2, 3 січня. - С. 2.
Ректор СНАУ В. Ладика про перспективи аграрної освіти.
261. Підпригора А.
Студенти СНАУ - майбутнє нової Сумщини : у Сумському національному аграрному університеті відбулась урочиста інавгурація студентів-першокурсників / А. Підпригора // Сумщина. - 2012. - № 92, 5 вересня. - С. 22.
262. Подарунок до 35-річчя СНАУ // Сумщина. – 2012. - № 55/56, 19 травня. – С. 2.
Про успіхи студентів СНАУ на другому етапі Всеукраїнської студентської олімпіади зі спеціальності «Землепорядкування та кадастр».
263. СНАУ гарантує вищу освіту європейського рівня // Сумщина. - 2012. - № 81, 1 серпня. - С. 9.
Інтерв'ю з ректором вузу В. І. Ладикою.
264. Чи варто навчатися на підготовчих курсах // Панорама. – 2012. - № 42, 10-17 октября. – С. V3. –

(Спецпроект: Вища школа)

265. Якість молочної продукції - до європейських стандартів // Сумщина. - 2012. - № ½, 3 січня. - С. 4.
Підписано договір між Продовольчою сільськогосподарською організацією Об'єднаних Націй FAO і СНАУ. Мета проекту - навчання виробників молока організаційним і технологічним аспектам підвищення якості молочної продукції до стандартів ЄС.
266. Якщо ти – студент СНАУ // Панорама. – 2012. - № 42, 10-17 октября. – С. V2. – (Спецпроект: Вища школа)
267. Яскраві зірочки СНАУ // Панорама. – 2012. - № 42, 10-17 октября. – С. V3. – (Спецпроект: Вища школа)

2013

268. Баркова Л.
Свій виш - своїми руками! / Л. Баркова // Сумщина. - 2013. - № 38, 25 вересня. - С. 9.
Відкриття будівництва студентського культурного центру СНАУ.
269. Ващенко Г.
Містер СНАУ" - кінозірка / Г. Ващенко // Сумщина. - 2013. - № 15, 17 квітня. - С. 22.
У Сумському національному аграрному університеті відбувся конкурс "Містер СНАУ-2013".
270. Ващенко Г.
Першокурсники сказали: "Зустрічайте - це ми!" / Г. Ващенко // Сумщина. - 2013. - № 47, 27 листопада. - С. 19.
Визначили переможців щорічного фестивалю художньої творчості серед перешокурсників СНАУ.
271. Ващенко Г.
Пийте люди, молоко - будете здорові! / Г. Ващенко // Сумщина. - 2013. - № 43, 30 жовтня. - С. 8.

У СНАУ пройшов День молока.

272. Ващенко Г.
СНАУ став центром екологічної освіти України /
Г. Ващенко // Сумщина. - 2013. - № 48, 4 грудня. -
С. 3.
*У СНАУ відбулося перше виїздне засідання
міжнародної асоціації екологів університетів та
екологічний форум "Екологізація освіти - імператив
стратегії збалансованого розвитку".*
273. Вертікова І.
На Сумщині засяяли "Софіївські зорі" / І. Вертікова //
Сумщина. - 2013. - № 16, 24 квітня. - С. 4.
*Відбувся регіональний етап Всеукраїнського
фестивалю художньої творчості серед вищих
аграрних навчальних закладів "Софіївські зорі-2013".*
274. Вертікова І.
СНАУ відкриває нові горизонти для творчості /
І. Вертікова // Сумщина. - 2013. - № 11, 20 березня. -
С. 21.
Творчий розвиток та дозволя студентів СНАУ.
275. Вертіль О.
Тваринницькі традиції продовжуються / О. Вертіль //
Сумщина. - 2013. - № 17, 1 травня. - С. 22.
*На базі СНАУ відбулася міжнародна науково-
практична конференція, присвячена 100-річчю від
дня народження двічі Героя Соціалістичної Праці
М. Х. Савченко.*
276. Данько Ю.
Дозвольте запросити вас на вальс! : у СНАУ відбувся
Віденський бал / Ю. Данько // Сумщина. - 2013. - № 8,
27 лютого.
277. Державні нагороди до свята // Сумщина. – 2013. -
№ 4, 30 січня. – С. 3.
*Почесне звання «Заслужений працівник
ветеринарної медицини України» присвоєно*

Фотиній Т. І. – завідувачу кафедри СНАУ.

278. Ісіпчук Н.
Форум сільської молоді СНАУ: майбутнє твориться сьогодні / Н. Ісіпчук // Сумщина. - 2013. - № 16, 24 квітня. - С. 10.
У СНАУ відбувся Форум сільської молоді.
279. Новий підручник для аграріїв // Сумщина. - 2013. - № 22, 5 червня. - С. 20.
В рамках XXV Міжнародної агропромислової виставки "Агро-2013", ректор СНАУ В. Ладика презентував двотомний підручник "Аграрна економіка. Фермер: базовий та професійний рівень", перекладеної з німецької мови наковцями СНАУ спільно з працівниками освітнього центру Тріздорф у Баварії.
280. Ольшанская Д.
СНАУ: поборы или недоразумение?: студенты жалуются, что их обязывают платить за «спецкурс» по английскому / Д. Ольшанская // Данкор. – 2013. - № 38, 18 сентября. – С. А12.
281. Самсоненко Л.
Сумський національний аграрний університет: від річниці до річниці / Л. Самсоненко // Вісник Сумського НАУ. – 2013. – № 4, квітень. – С. 4.
Більшість випускників СНАУ успішно працевлаштовані.
282. Сергеева О.
Лаборатория вкусной пищи : [в СНАУ на факультете пищевых технологий открылась лаборатория кафедры технологии питания] / О. Сергеева // Данкор. – 2013. - № 20, 15 мая. – С. А7.
283. СНАУ отримав почесну нагороду // Сумщина. - 2013. - № 10, 13 березня. - С. 3.
Колектив СНАУ нагороджено Почесною грамотою Міністерства аграрної політики та продовольства

України.

284. У СНАУ вшанували професора Лобанова : відзначили 100-річчя від дня народження професора В. Т. Лобанова // Сумщина. - 2013. - № 6, 13 лютого. - С. 4.

На біолого-технологічному факультеті урочисто відкрили лабораторію ім. В. Т. Лобанова та провели міжнародну науково-практичну конференцію "Нові технології на сучасному етапі розвитку біологічної науки".

285. Университет – самый серьезный шаг на пути к будущему // Панорама. – 2013. - № 46, 13-20 ноября. – С. А13.

*Бесіда зі студентським ректором СНАУ
Я. Стратейчук.*

2014

286. Аграрна освіта в Україні: надійні перспективи : [інтерв'ю з ректором СНАУ В. І. Ладикою] // Вісник Сумського НАУ. – 2014. – № 3, липень. – С. 1, 3.

287. Вертікова І.
В аграріїв з'явилася настільна книга / І. Вертікова // Сумщина. - 2014. - № 50, 17 грудня. - С. 12.

Презентація спільного німецько-українського видання "Аграрна економіка. Фермер". Проект реалізував СНАУ спільно з Університетом прикладних наук Вайєнштефан (Німеччина).

288. Вертікова І.
СНАУ і Kernel - синергія успіху / І. Вертікова // Сумщина. - 2014. - № 27, 16 липня. - С. 6.

У виші розпочато реалізацію спільного проекту з відомою аграрною компанією Kernel.

289. Вертікова І.
СНАУ готує програму підтримки учасників бойових дій / І. Вертікова // Сумщина. - 2014. - № 36, 11-17 вересня. - С. 12.

СНАУ виступив ініціатором створення програми

отримання освіти, перекваліфікації та професійної реабілітації для учасників АТО.

290. Вовченко Е.
Вуз с большими перспективами: студентам СНАУ дают не только отличный теоретический и практический багаж знаний, но и навыки топ-менеджмента / Е. Вовченко // Ваш шанс. – 2014. – 16 июля. – С. 6А.
291. Вовченко Е.
СНАУ завершил конкурс для старшеклассников / Е. Вовченко // Ваш шанс. – 2014. – № 40, 1 октября. – С. 13А.
Вуз провів конкурс серед старшокласників шкіл області з написання творчих робіт «Сучасність і майбутнє Сумщини».
292. Ісіпчук Н.
Володимир Ладика: "Герої повинні мати гідне майбутнє" / Н. Ісіпчук // Сумщина. - 2014. - № 38, 25 вересня – 1 жовтня. - С. 6.
Ректор СНАУ В. Ладика виступив з ініціативою позаконкурсного прийому до вищих навчальних закладів учасників бойових дій в зоні АТО.
293. Ісіпчук Н.
Володимир Ладика: "Готуємо не просто фахівців, а майбутніх бізнесменів" / Н. Ісіпчук // Сумщина. - 2014. - № 30, 6 серпня. - С. 6.
294. Левківська Ю.
Михайло Довжик: «Я намагаюся зробити все, щоб у моїх студентів був такий багаж знань, який дозволить стати справжнім інженером, спеціалістом» / Ю. Левківська // Панорама. – 2014. - № 46, 12-19 листопада. – С. А15.
Розмова з деканом інженерно-технологічного факультету СНАУ.
295. Мовчан О.
СНАУ прийняв поповнення / О. Мовчан // Сумщина. -

2014. - № 35, 4-10 вересня. - С. 5.

У СНАУ пройшла інавгурація студентів-першокурсників.

296. Фоменко О.
Володимир Ладика: "Я вірю в європейське майбутнє України" / О. Фоменко // Сумщина. - 2014. - № 42, 16-22 жовтня. - С. 17.
Розмова з ректором СНАУ, доктором сільськогосподарських наук, професором, академіком НААН України.
297. Фоменко О.
У СНАУ стартували конкурси для молоді / О. Фоменко // Сумщина. - 2014. - № 37, 18-24 вересня.

2015

298. В СНАУ лекції читає німецький професор // Ваш шанс. – 2015. - № 44, 4 листопада. – С. 15а.
У ВНЗ проходять лекції професора Мартіна Маурера з університету Вайєнштефан-Триздорф (Німеччина).
299. В СНАУ появилось радио // Ваш шанс. – 2015. - № 36, 9 листопада. – С. 21а.
У СНАУ запрацювала нова радіостанція.
300. Вертікова І.
Алгоритм успіху від СНАУ - для аграріїв області / І. Вертікова // Сумщина. - 2015. - № 8, 25 лютого. - С. 6.
У СНАУ відбувся шостий модуль проекту "Успішний зерновий бізнес на невеликій площі".
301. Вертікова І.
Досвід успішних країн демонструє: популярність аграрної освіти зростає як серед сільської, так і серед міської молоді / І. Вертікова // Сумщина. - 2015. - № 16, 29 квітня. - С. 5.

Розмова з ректором СНАУ В. І. Ладикою.

302. Вертікова І.
Сумщина презентує життя в стилі Еко / І. Вертікова // Сумщина. - 2015. - № 33 9 вересня. - С. 4.
На базі СНАУ відбулася перша регіональна виставка-ярмарок "Життя в стилі Еко-Сумщина-2015".
303. До СНАУ завітали школярі з Туреччини // Сумщина. - 2015. - № 43, 18 листопада. - С. 13.
У рамках щорічного обміну між українськими та турецькими школами, школярі з міста Анталія (Туреччина) відвідали СНАУ.
304. Задорожний М.
Аграрії Сумщини зібралися на форум / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 24, 8 липня. - С. 12.
Форум відбувся на базі СНАУ.
305. Задорожний М.
Бойовий прапор тепер у музеї Сумського НАУ / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 41, 4 листопада. - С. 5.
СНАУ допомагає військовослужбовцям на Сході України. Прапор з підписами бійців з передової передали до вишу.
306. Задорожний М.
Вишиванка - це сучасно, модно! / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 19, 27 травня. - С. 5.
СНАУ відзначив День вишиванки.
307. Задорожний М.
Завершився другий модуль проекту СНАУ та FAO / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 46, 9 грудня. - С. 3.
У СНАУ відбувся другий модуль "Технології виробництва та маркетингу сої та інших пізніх культур" навчальної програми для фермерів

"Успішний зерновий агробізнес на невеликій площі".

308. Задорожний М.
СНАУ зібрав на Форум сільської молоді школярів
Сумщини / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 17,
6 травня. - С. 6.

*У СНАУ розпочався заключний 3-й етап
Регіонального форуму сільської молоді-2015.*

309. Задорожний М.
СНАУ запрошує школярів разом провести літо /
М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 23, 24 червня.
- С. 9.

*Виш запрошує школярів на пізнавально-розважальну
екскурсійну програму "Літо в СНАУ".*

310. Задорожний М.
СНАУ передав авто для АТО / М. Задорожний //
Сумщина. - 2015. - № 29, 12 серпня. - С. 2.

*Бійці Сумського загону територіальної оборони
отримали автомобіль, відремонтований
працівниками гаража СНАУ.*

311. Задорожний М.
СНАУ представив область на Міжнародній виставці
"АГРО-2015" / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. -
№ 21, 10 червня. - С. 3.

312. Задорожний М.
СНАУ та UkrlandFarming підписали угоду про
співпрацю / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. -
№ 18, 20 травня. - С. 3.

*У СНАУ пройшла нарада за участі представників
компанії UkrlandFarming та викладачів і студентів
вузу.*

313. Задорожний М.
СНАУ та німецькі партнери розкривають секрет
успішного агробізнесу / М. Задорожний // Сумщина. -
2015. - № 35, 23 вересня. - С. 13.

Відбулася презентація двотомного навчального

посібника "Аграрна економіка. Фермер". Посібник створений німецькими вченими та перекладено українською мовою науковцями СНАУ.

314. Задорожний М.
Студенти СНАУ - моторні! / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 37, 1-7 жовтня. - С. 9.
Студенти інженерно-технологічного факультету СНАУ вивчатимуть на практиці вітчизняну ґрунтообробну сільгостехніку Позівського ковальсько-механічного заводу.
315. Задорожний М.
Студентська сім'я - інтернаціональна / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 18, 20 травня. - С. 8.
В СНАУ відбувся концерт студентів-іноземців, які навчаються в СНАУ та СумДУ.
316. Задорожний М.
Сумський виш готує призерів та чемпіонів / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 21, 10 червня. - С. 13.
На базі СНАУ працює кінологічний центр.
317. Задорожний М.
У СНАУ відбулась міжнародна конференція "Аграрний форум" / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 20, 3 червня. - С. 3.
У СНАУ пройшла 6-а міжнародна науково-практична конференція молодих вчених.
318. Задорожний М.
У Сумському НАУ відбувся День знань / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 32, 2 вересня. - С. 16.
319. Задорожний М.
У Сумському НАУ - найбільше держзамовлення / М. Задорожний // Сумщина. - 2015. - № 25, 15 липня. - С. 2.

320. Ісіпчук Н.
СНАУ передає фермерам України європейський досвід / Н. Ісіпчук // Сумщина. - 2015. - № 39, 15-21 жовтня. - С. 8.
У виші стартує проект «Успішний агробізнес на невеликій площі», організований закладом у рамках співпраці з Продовольчою та сільськогосподарською організацією ООН FAO і ЄБРР.
321. Ісіпчук Н.
СНАУ став партнером всесвітньої корпорації "CAS IH" / Н. Ісіпчук // Сумщина. - 2015. - № 9, 4 березня. - С. 11.
Відбулося відкриття сучасного класу для студентів-інженерів, створення якого профінансувала міжнародна компанія "CASE IH".
322. Ісіпчук Н.
Студенти СНАУ отримали свій "Кернел Шанс" / Н. Ісіпчук // Сумщина. - 2015. - № 7, 18 лютого. - С. 11.
Про співпрацю СНАУ з компанією "Кернел".
323. Калачевська Л.
СНАУ відкриває світ / Л. Калачевська // Вісник Сумського НАУ. – 2015. – № 3, травень. – С. 4.
Міжнародна політика університету.
324. Мовчан О.
Євроінтеграція: практичні кроки / О. Мовчан // Вісник Сумського НАУ. – 2015. – № 6, листопад. – С. 2.
СНАУ успішно інтегрований до європейського освітнього простору.
325. Сумських Альтанок стало більше // Ваш шанс. – 2015. - № 36, 9 сентября. – С. 13а.
На території СНАУ відкрили ковану альтанку.
326. Чернов В.
Аграрна сила / В. Чернов // Сумщина. - 2015. - № 48, 23 грудня. - С. 3.

У СНАУ відбулася нарада фермерів області.

2016

327. Блюмська-Данько К.
Директор ІАМО прочитав лекцію у СНАУ /
К. Блюмська-Данько // Сумщина. - 2016. - № 47,
24 листопада. - С. 3.
*У СНАУ прослухали й обговорили лекцію з питань
сільського господарства, яку прочитав директор
Інституту аграрного розвитку в Центральній та
Східній Європі ім. Лейбніца (Німеччина), професор
Альфонс Бальманн.*
328. В аграрном університеті повністю отказались от
газа // ДС-Експрес. – 2016. - № 9, 2 марта. – С. 2.
*У СНАУ запустили власну котельню за програмою
енергозбереження .*
329. Вертікова І.
Громадам вручили ключ. До успіху / І. Вертікова //
Сумщина. - 2016. - № 12, 23 березня. - С. 3.
*В СНАУ, у Центрі розвитку громад відбувся
навчально-практичний семінар для селищних голів,
фермерів та підприємців.*
330. Вертіль, Олександр.
Сумських науковців-аграріїв визнали в Китаї /
Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. – 2016. -
№ 136, 22 липня. – С. 12.
*Про співпрацю СНАУ з академією
сільськогосподарських наук Дінсі (Китай).*
331. Вечорка С.
Якість понад усе / С. Вечорка // Сумщина. - 2016. -
№ 6, 10 лютого. - С. 8
*Відбувся круглий стіл за участі представників ДП
«Сумський науково-виробничий центр
стандартизації, метрології та сертифікації» та*

СНАУ з питань якості харчових продуктів.

332. Голуб Т.
Від добрих намірів - до справи / Т. Голуб // Сумщина. - 2016. - № 30, 28 липня. - С. 8.
На базі СНАУ відбулося засідання "круглого столу" з питань розвитку аграрної галузі Сумщини.
333. Данько Ю.
Наукова діяльність – основа розвитку сучасного університету / Ю. Данько // Вісник Сумського НАУ. – 2016. – № 1, січень. – С. 2.
334. Задорожний М.
Бджолярі з усієї України зібралися в Сумському НАУ / М. Задорожний // Сумщина. - 2016. - № 4, 27 січня. - С. 4.
У СНАУ відбувся Всеукраїнський семінар "Сучасні технології у бджільництві: виведення бджолиних маток і виробництво маточного молока. Роль бджільництва в розвитку сільських територій".
335. Задорожний М.
Секрети успішного агробізнесу для фермерів / М. Задорожний // Сумщина. - 2016. - № 5, 3 лютого. - С. 4.
На базі СНАУ пройшов фінальний етап проекту проекту "Успішний зерновий агробізнес на невеликій площі", запроваджений у 2015 р. Європейським банком реконструкції та розвитку, продовольчою та сільськогосподарською організацією ООН спільно з університетом.
336. Задорожний М.
СНАУ ділиться досвідом з усією Україною / М. Задорожний // Сумщина. - 2016. - № 8, 24 лютого. - С. 3.
Делегація СНАУ взяла участь у Першій національній аграрній конференції "Мільйон з гектара".
337. Крячко І.
На Сумщину приїхали інвестори / І. Крячко //

Сумщина. - 2016. - № 19, 12 травня. - С. 1.

На базі СНАУ відбувся перший міжнародний інвестиційний форум "Сумщина Invest-2016. Україна-Польща: інвестиції, розвиток, партнерство".

338. Мовчан О.
Європейські стандарти якості освіти / О. Мовчан // Вісник Сумського НАУ. – 2016. – № 7, жовтень. – С. 3.

СНАУ став партнером проекту «Підтримка гармонізації запровадження Болонських принципів в українських аграрних університетах».

339. Мовчан О.
СНАУ розпочав підготовку до ЗНО / О. Мовчан // Сумщина. - 2016. - № 41, 13 листопада. - С. 4.

340. Олєйнікова А.
Мільйон з гектара - це реально! / А. Олєйнікова // Сумщина. - 2016. - № 16, 20 квітня. - С. 5.

На базі СНАУ пройшла прес-конференція на тему "Успішний агробізнес на невеликій площі".

341. Островська Н.
Хор СНАУ "Юність" здобув перемогу на фестивалі у Польщі / Н. Островська // Сумщина. - 2016. - № 22, 2 червня. - С. 12.

Успіх академічного самодіяльного хору СНАУ "Юність" на 35 міжнародному фестивалі "Хайнувські дні музики церковної".

342. Преподаватель СНАУ став лучшим на Тайване // Ваш шанс. – 2016. - № 45, 9 ноября. – С. 23а.

Викладач кафедри рослинництва В. Ільченко став кращим учасником міжнародного семінару з рослинництва.

343. Попова М.
Спільний проект СНАУ та Nestle для аграріїв / М. Попова // Сумщина. - 2016. - № 32, 11 серпня. - С. 4.

Про візит делегації компанії Nestle до Сум.

У Сумському національному аграрному університеті презентували проект оцінювання сільгоспвиробництва RISE та програму розвитку українських постачальників сільськогосподарської продукції "Господар+".

344. Самаріна М.
Завтра буде іншим, або молодь у агровиробництві / М. Самаріна // Пропозиція. – 2016. – № 11. – С. 38–40.
Впровадження нових підходів у парадигму аграрної освіти. На конкурсі наукових розробок студентів спудеї СНАУ отримали перемогу.
345. Скляниченко І.
СНАУ: державні іспити приймали... роботодавці / І. Скляниченко // Сумщина. - 2016. - № 26, 30 червня. - С. 3.
346. СНАУ вперше запроваджує агроінтернатуру // Сумщина. - 2016. - № 23, 9 червня. - С. 8.
З 2016 року у СНАУ запроваджується нова форма післядипломної підготовки випускників вищих навчальних закладів – агроінтернатура.
347. Співак К.
Володимир Ладика: "Дипломи СНАУ визнаються в Європі" / К. Співак // Сумщина. - 2016. - № 50, 15 грудня. - С. 10.
348. Студенти СНАУ на екскурсії в «Урожайній країні» // Панорама. – 2016. - № 22, 25 мая-1 июня. – С. А6.
Ознайомчі екскурсії для студентів старших курсів СНАУ до ТОВ «Урожайна країна», м. Ромни.
349. Тодерюк І.
В університеті почала працювати агроінтернатура / І. Тодерюк // Вісник Сумського НАУ. – 2016. – № 8, листопад. – С. 2.
350. Щоб плоди рили рясно // Сумщина. - 2016. - № 15, 13 квітня. - С. 8.

*Кандидат сільськогосподарських наук, доцент СНАУ
В. Токмань про сорти, техніку садіння плодкових
дерев.*

2017

351. Вертіль, Олександр.
"Брикети з екзотичної трави зігріють не гірше за газ чи
дрова" : [Інтерв'ю з деканом факультету
агротехнологій та природокористування Сумського
НАУ Ігорем Коваленком] / Олександр Вертіль //
Урядовий кур'єр. - 2017. - № 59. - С. 1, 4.
352. Вертіль, Олександр.
«Для випускників, які хочуть розпочати власний
бізнес, і створено стартап-центр» : [Інтерв'ю з
проректором СНАУ, проф. В. Жмайловим] / О. Вертіль
// Урядовий кур'єр. – 2017. - № 35, 23 лютого. – С. 4.
353. Вертіль, Олександр.
Ректор Сумського національного аграрного
університету Володимир Ладика: "Наш університет -
не лише освітній заклад, а й центр інноваційних
технологій" [інтерв'ю] / Олександр Вертіль // Урядовий
кур'єр : Газета Центральних органів виконавчої влади
України. - 2017. - № 138. - С. 5.
354. Вертіль, Олександр.
"Сутність точного землеробства - у відсіканні зайвого і
вторинного, що впливає на кінцевий результат" :
[Інтерв'ю з деканом інженерно-технологічного
факультету Сумського національного аграрного
університету Михайлом Довжиком] / Олександр
Вертіль // Урядовий кур'єр. - 2017. - № 171. - С. 6.
355. Мовчан, Олена
Центр точного землеробства відкрився у СНАУ /
О. Мовчан // Вісник Сумського НАУ. – 2017. – № 6,
червень. – С. 1.
356. Мовчан, Олена
У СНАУ відкрили Регіональний центр / О. Мовчан //

Вісник Сумського НАУ. – 2017. – № 6, червень. – С. 3.

Про відкриття на базі СНАУ Регіонального центру зі сталого розвитку сільських територій.

357. СНАУ перший серед аграрних вишів // Вісник Сумського НАУ. – 2017. – № 2, лютий. – С. 2.

До вебометричного рейтингу університетів світу увійшло 100 вітчизняних ВНЗ. Серед аграрних вишів України – СНАУ на першому місці (19 місце у країні).